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• A kormány jóváhagyta 

Áprilistól: 
felsőoktatási szövetség 
A kormány tegnapi 

ülésén jóváhagyta a sze-
gedi és a debreceni 
felsőoktatási integrációt. 
Ez azt jelenti, hogy vár-
hatóan április elsejétől 
létrejön a Szegedi 
Felsőoktatási Szövetség. 
A tegnapi döntés feltéte-
lezi, hogy a kormány a 
napokban aláír ja a Vi-
lágbankkal a felsőokta-
tás átalakítására vonat-
kozó kölcsönszerződést. 

Az integrációs kényszert a 
felsőoktatási törvény ttja elő. 
Kimondja ugyanis, hogy csak 
a több szakon, illetve tudo-
mányterületen oktató intéz-
mény lehet fő iskola vagy 
egyetem. Eddig a felsőokta-
tási intézmények körülbelül 
nyolcvan százaléka talált pár-
ra. A fe l sőfokú iskolák 
együttműködését ösztönzi, 
segíti az a 150 millió dolláros 
világbanki hiteltámogatás is, 
amelyből különböző infrast-
rukturális fejlesztéseket fi-
nanszíroznak majd a szövet-
ségbe forrt intézmények. 

A Szegedi Felsőoktatási 
Szövetség tagintézményei: a 
József Attila Tudományegye-
tem, a Szent-Györgyi Albert 
Orvostudományi Egyetem, a 
Juhász Gyula Tanárképző 
Főiskola, a Kertészeti és 
Élelmiszer ipar i Egyetem 
Szegedi Főiskolai Kara, vala-
mint a Liszt Ferenc Ze-
neművészeti Főiskola Szege-
di Konzervatóriuma. Társult 
tagként csatlakozott a szövet-
séghez az MTA Biológiai 
Központja és a Szegedi Hit-
tudományi Főiskola. A szö-
vetség olyan átmeneti intéz-
ményi forma, amely nem te-
kinthető költségvetési intéz-
ménynek, de a tagintézmé-
nyek közösen pályázhatnak 
az integrációs folyamatot se-
gítő támogatásokra, például a 
Felsőoktatási Fej lesztés i 
Alapra, vagy a Világbank 
felsőoktatási reformot segítő 
kölcsönére. A szövetséget - a 
hatályos jogszabályok alap-
ján - két esztendőn belül 
egységes intézménnyé kell 
átszervezni. A két év alatt el-
nyert pályázati támogatások-
ból, az intézmények által fe-
lajánlott erőforrásokból a 
tagintézményi státuszt vállaló 
egyetemek és főiskolák a be-
ruházások megalapozásával, 
a képzési programok és az új 

struktúra előkészítésével, va-
lamint az intézményfejleszté-
si és irányítási terv kidolgo-
zásával készülhetnek fel a 
teljes egyesülésre. 

Békési Imre, az Universi-
tas Egyesülés soros elnöke a 
hír hallatán elmondta: a sze-
gediek számára nem volt két-
séges, hogy az integráció lét-
rejön, mindazonáltal örven-
detes, hogy a kormány jóvá-
hagyta a szegedi és a debre-
ceni elképzeléseket. A Juhász 
Gyula Tanárképző Főiskola 
főigazgatója számára a teg-
napi döntés azt jelenti, hogy 
a kormány felveszi a világ-
banki hitelt, amely értelmet 
ad a felsőoktatás átszervezé-
sének. Szeged számára a 
megpályázott 7-8 milliárd fo-
rint lehetővé teszi, hogy az 
integráció során a társuló in-
tézmények ne maguk alá 
gyűr jék egymást , hanem 
egyesítsék erőiket, új értéke-
ket teremtve ezzel. 

Rácz Béla, a JATE integ-
rációs rektorhelyettese arról 
tájékoztatta lapunkat, hogy a 
kormány jóváhagyása után 
várhatóan április elsején ala-
kul meg hivatalosan a Szege-
di Felsőoktatási Szövetség. A 
napokban az intézmények 
megválasztották az SZFSZ 
döntéshozó testülete, a szená-
tus tagjait, így hamarosan sor 
kerülhet a szenátus elnöké-
nek megválasztására, a szö-
vetség elnöki posztjának pá-
lyáztatására és az új szerve-
zet többi testületének felállí-
tására. Nem hivatalos infor-
mációk szerint a kormány 
március negyedikén írja alá 
Washingtonban a kölcsönfel-
vételi szerződést a Világ-
bankkal. így Szeged megkap-
hatja azt a mintegy 30 millió 
dollárt, amelyből az integrá-
cióhoz kapcsolódó beruházá-
sokat megvalósítják. E beru-
házások közül a legfontosabb 
az Ady téren épülő könyvtár 
és kongresszusi központ, va-
lamint a Kossuth laktanya te-
rületére tervezett hallgatói la-
kásépítési program. Kérdé-
sünkre, hogy a hal lgatók 
megérzik-e, hogy ezután a 
Szegedi Felsőoktatási Szö-
vetség polgárai, Rácz Béla 
elmondta: az átalakulás foko-
zatos és fo lyamatos lesz, 
mert az intézmények tartóz-
kodni kívánnak minden for-
radalmi változtatástól. 

K. G.-Sz. C. Sz. 

• Vevőankét a Forrásban 

Vásárhelyi porcelánok 
A hódmezővásárhelyi 

s z é k h e l y ű V i l l e roy & 
Boch Magyarország Rt. 
sikeresnek minősíti el-
múlt 5 évben nyújtott 
teljesítményét. A társas-
ág tavalyi üzleti ered-
ményeiről és idei terve-
iről tegnap vevóankét 
keretében tájékoztatták 
az érdeklődőket. 

A Villeroy & Boch 250 
éves múltra visszatekintő 
vállalkozás. Az egykori Lot-
haringiai műhelyből mára 
Európa legnagyobb kerámia-
ipari konszernje jött létre. 
Tavaly a németországi anya-
cég 1,4 mil l iárd márkás 
összforgalmat produkált. 

A cég 1992-ben nyitott 
kelet-európa felé, ez az év a 
vásárhely iek számára is 
meghatározó volt: ekkor ke-
rült Villeroy tulajdonába az 
Alföldi Porcelángyár részvé-
nyeinek nagy része. A hazai 

termelés árbevétele az el-
múlt öt évben több mint 
négyszeresére nőtt: 1992-
ben 2,2 milliárd, míg a tava-
lyi évben 9,5 milliárd forin-
tos árbevételt ért el a magyar 
leányvállaltat. 

A fejlődéshez elengedhe-
tetlen volt a fejlesztés: az 
idén befejeződik a mintegy 
50 millió márkás beruházás, 
melynek eredményeként a 
hódmezővásárhelyi cég Eu-
rópa legnagyobb szaniter-
gyártójává válik. A magyar 
gyártás és értékesítés az el-
múlt években folyamatosan 
nyereséget hozott , három 
éve ez a konszern legered-
ményesebb egysége. A hazai 
p iacon egyér te lműen ve-
zetők szanitertemékek érté-
kesítésében, a burkolók és 
egyéb kerámiatermékek te-
rületén azonban komoly 
konkurensük is akad. 

O. K. K. 

• Születésnap - Internettel 

A Déltáv három éve 

Déltáv-torta: dr. Lednitzky Péter vezérigazgató és a tulajdonosokat képviselő Polányi Sándor „duettje" 
(Fotó: Schmidt Andrea) 

A hároméves születés-
napját ünneplő Déltáv Rt. 
több szempontból is sa-
játos „fegyvertényt" haj-
tott végre az elmúlt 
években. A hazai tele-
fontá r saságok között 
egyedüli abban is, hogy 
átlépte a bűvös százez-
res határt: máig Csong-
rád megyében 151 ezer 
ingatlant „fedtek le" vo-
nal la l a meglévő 180 
ezerből. A társaság - a 
születésnap okán - teg-
nap számolt be az elmúlt 
évek fejlesztéseiről és 
közeli terveikről. 

- A Déltáv olyan gyerek, 
amelyik nem szeretné szűk 
családi körben ülni a szüle-
tésnapját! - mondta dr. Led-
nitzky Péter vezérigazgató, 
majd visszaidézte az elmúlt 
három esztendő legfontosabb 
történéseit. 

A história 1993-ban 
kezdődött, amikor koncesszi-
ós pályázatot hirdettek köz-
célú távközlési szolgáltatás 
működtetésére, amelyet há-
rom pályázó közül a francia 
CGE-csopor t nyert meg. 
1995. március l-jén az új tár-
saság át is vette a szolgálta-

tást. Hogy milyen képet mu-
tatott akkor a megyei távköz-
lés? Nos, mindössze 73 ezer 
vonalat üzemeltettek, szem-
ben a mai 127 ezerrel. A köz-
pontok fele még analóg rend-
szerben működött, s 13 tele-
pülésen csak kézi kapcsolás-
sal tudták a távbeszélőket 
összekapcsolni a világgal. 
Mára több mint 75 százalék-
ban digitális központok „ve-
zénylik" a rendszert, s a kézi 
kapcsolás teljesen megszűnt. 

- Míg 1995 a felkészülés 
éve volt, addig '96-97 hábo-
rús esztendőknek számítot-
tak, hiszen keresztül-kasul 
feltúrtuk a megyét. 

Többek között 481 kilo-
méteres optikai gerinchálóza-
tot fektetet t le a Déltáv, 
amelynek nyomán megduplá-
zódott a telefonvonalak szá-
ma. Három év alatt több mint 
17 milliárd forintot ruházott 
be a társaság a telefonvon-
alak fejlesztésébe. Időközben 
a tulajdonosi struktúra is je-
lentősen átalakult: ma a hol-
land bejegyzésű Ma-
t e l - C G S A T a társaság fő 
részvényese, az elmúlt évben 
már a nemzetközi pénzügyi 
befektetők is megjelentek a 
tulajdonosi körben. 

- A mennyiségi fejleszté-
sek után most a minőség kor-
szaka következik a Déltáv 
életében - mondotta a vezér-
igazgató. 

Az ügyfélközpontúságot 
szem előtt tartva a közelmúlt-
ban több új üzleti szolgálta-
tással is piacra lépett a társa-
ság, de jelentős segítséget 
nyújtottak ahhoz is, hogy 71 
iskola bekapcsolódhasson az 
Internet-hálózatba. A Déltáv 
a közéletben is fontos szere-
pet vállalt az elmúlt években: 
többek között az oktatás, a 
kultúra és a sport területén 
támogattak értékteremtő kez-
deményezéseket. 

Polányi Sándor, a Matel 
vezérigazgató-helyettese a 
jövőt is górcső alá vette. A 
telefóniában most a 2002-től 
beköszöntő világversenyre 
való fe lkészülés zaj l ik , 
amelyben a Déltáv előkelő 
helyen foglal el. A társaság a 
közeli jövőben szeretne részt 
vállalni a mobil távközlési 
szolgáltatásban is: ezért in-
dulnak az 1800 Mhz-es háló-
zatra kiírt pályázaton. A 
többségi tulajdonos képvi-
selője ígéretesnek nevezte a 
Déltáv szakembereinek mun-
káját, oly annyira, hogy a kö-

zeli jövőben az informatikai 
rendszerek központját is Sze-
gedre telepitik majd - az itte-
ni szakértelem ugyanis kivá-
ló alapot kínál ehhez. 

Dr. Pillér Gábor, a Déltáv 
Rt. kereskedelmi vezérigaz-
gató-helyettese születésnapi 
meglepetésekről is beszá-
molt. Az internetes előfi-
zetőknek szeretnének ked-
vezni azzal, hogy március 1-
jétől valamennyi munkaszü-
neti napon és hétvégén reggel 
8 órától este 22 óráig az ilyen 
helyi hívások számára félárú 
kedvezményt biztosítanak, 
egyelőre hat hónapos próba-
időre. Ez azt jelenti, hogy 
Déltáv Rt. ebben az időszak-
ban 1 forint 50 fillérért teszi 
lehetővé percenként az Inter-
net-felhasználást. Kezdemé-
nyezésük célja, hogy ne csak 
az éjszakai baglyok kiváltsá-
ga legyen az internetezés. A 
hároméves Déltáv „kortársai-
ról", a gyermekekről sem fe-
ledkezik meg: hétfőn a 
Bölcsőde utcai csecsemőott-
hont keresik fel, ahol ruhák-
kal és bútorokkal gyarapítják 
az intézményt, s együtt ünne-
pelnek az apróságokkal. 

R. G . 

• A jobbat is kevésnek érzi a polgár 

Pénzt kér a nyugdíjbiztosító 
Az elmúlt esztendei 

munkáról tartott tegnap 
értekezletet a Csongrád 
Megyei Nyugdíjbiztosí-
tás i I g a z g a t ó s á g . Az 
eredmények mellett a 
legtöbb szó a még meg-
lévő hibákról szólt, az 
önkritikus értékelés az 
á l lampolgár szemszö-
géből is e lemezte az 
igazgatóság tevékeny-
ségét. 

Ami az előrelépést illeti: a 
cég ma már megfelelő körül-
mények között dolgozik. Az 
elmúlt év végén az elintézet-
len ügyek száma a korábbi 
időszakhoz viszonyítva je-
lentősen csökkent, húsz szá-
zalékkal lett alacsonyabb. Ez 
egyrészt a foglalkoztatók 
hozzáállásának, másrészt a 
kialakult közvetlenebb kap-
csolatoknak köszönhető, s ez 
az országos átlagot messze 
felülmúló eredmény. Persze 
ebből az igazgatóság ügyfele 
csupán annyit érzékel, hogy 

sokat kell neki személyesen 
várnia . És kap-e időben 
megfelelő információt? Nos, 
ebben sok tennivalója van 
még a cégnek, ami legtöbb-
ször a számítástechnika el-
avultságával magyarázható. 
Pontosabban annak a prog-
ramrendszerrel, amely olyan 
gyakran „e lszá l l " , azaz 
működés közben vesznek el 
adatok a gépből. Ezt fogal-
mazta meg egyik munkatár-
suk a következőképpen: a 
nálunk alkalmazott informa-
tika elmarad a szakmai pon-
tosságtól és köve te lmé-
nyektől. Az adatrögzítésre és 
adatfeldolgozásra szolgáló 
programokat gyakran kell 
módosítani, s ráadásul ezek 
a rendszerek nem is mindig 
vannak egymással „beszélő" 
viszonyban. Az egységes, 
gyors és megbízható adat-
szolgáltatáshoz megfelelő 
géppark és programok kelle-
nének - azaz pénz, fegyver 
és paripa. Ha belegondo-
lunk, hogy az igazgatóságon 

2 millió 925 ezer darab nyil-
vántartás van (ami csaknem 
760 folyóméternyi iratnak 
felel meg), akkor ez a kérés 
egyáltalán nem meglepő. 

A naprakész információ 
lehetne a legnagyobb érték 
az ügyfelek számára. De mit 
ér a munkatársak folyamatos 
továbbképzése, ha a megje-
lent jogszabályok értelmezé-
se rendre késik? Ez különö-
sen akkor kínos munkatársa-
ik számára, amikor a terve-
zett vagy már elfogadott jog-
szabály-változásokról csak a 
sajtóból értesülnek az igaz-
gatóság dolgozói, s egy-egy 
hír kapcsán az ügyfelek már 
másnap tájékozottabbaknak 
tűnnek, mint a megkérdezet-
tek. Ilyenkor természetesen 
alaposarTmegnő a telefonon 
érdeklődők száma, ami miatt 
külön előadót ültettek le a 
telefon mellé. Ennek a jóté-
kony hatása már érzékel-
hető. 

Az ér tekezle ten Dudás 
Józsefné igazgató az idei fel-

adatokra is felhívta kollégái 
f igye lmé t . E lsősorban a 
hosszú távú, b iz tonságos 
adatmegőrzésre szeretnének 
koncentrálni, amihez világ-
banki segítséggel kívánnak 
megfelelő szintű számító-
gépparkot beszerezni. Ennek 
legfőbb célja természetesen 
az ügyintézési idők csökken-
tése, a polgároknak nyújtott 
szolgáltatás erősítése. Nem 
mellékesen említette az igaz-
gató asszony, hogy a partne-
rek számára időben kell 
megfelelő tájékoztatást adni, 
hiszen az ügyfelek ennek 
alapján mérik le az igazgató-
ság munkáját. 

Az idén szigorúbban lép-
nek fel a munkáltatók adat-
szolgáltatása terén is, mivel 
épp azok rövidítik meg saját 
dolgozóikat, ha nem igazol-
ják vissza, vagy csak egy-
szerűen nem is adják meg a 
nyugdíjbiztosító által kért 
adatokat. 

V. I. P. 

Hatosztályos 
gimnázium 

a Ságváriban 

• Munkatársunktól 
A JATE Ságvári Endre 

Gyakorló Altalános Iskola és 
a JATE Ságvári Endre Gya-
kor ló Gimnáz ium az 
1998-99-es tanévben is indít 
hat évfolyamos gimnáziumi 
osztályt a jelenleg 6. osztá-
lyos általános iskolás diákok 
részére. A tanulóknak felvé-
teli vizsgát kell tenniük ma-
gyar nyelv és irodalomból, 
valamint matematikából. 

A hat évfolyamos gimná-
ziumba a belépő: a 8. osztá-
lyosok j e l en tkezéséve l 
egy időben , ugyanolyan 
nyomtatvány kitöltésével. A 
jelentkezési lapra az 5. osz-
tály év végi, a 6. osztály fél-
évi, valamint a magatartás és 
a szorgalom osztályzatokat 
kell beírni. 

A j e l en tkezés i lapokat 
(megcímzett, bélyeggel ellá-
tott válaszborítékkal együtt) 
vagy a saját iskolában, vagy 
a Ságvári iskola irodájában 
kell leadni. 

Je len tkezés i ha tár idő: 
március 2. 

A pótjelentkezés és a fel-
vételi vizsga március 9-én és 
10-én, 14 óra 30 perctől, a 
JATE Ságvári Endre Gya-
korló Altalános Iskolában 
lesz (Szeged, Boldogasszony 
sgt. 3-5.). Minden felvéte-
liző hozza magával a felada-
tok megoldásához szükséges 
taneszközöket (körző, vonal-
zó, Íróeszköz)! 

Eltűnt 
- keresik 

Varga Erzsébetet február 
7-én látták utoljára. 

(A rendőrség felvétele) 

• Munkatársunktól 
A szegedi rendőrkapitány-

ság keresi Varga Erzsébet 
Szilléri sugárút 40/B szám 
alatti lakost, aki február 7-én 
a Hóbiárt bisztróba indult és 
azóta ismeretlen helyen tar-
tózkodik. A Sándorfalván 
1933-ban született hölgy kö-
rülbelül 147 centiméter ma-
gas, molett testalkatú, ősz ha-
jú és kék szemű. Eltűnésekor 
drapp hosszú szövetkabátot, 
világoskék kendőt, fekete rö-
vid szárú csizmát, fekete pu-
lóvert és gombos kék szok-
nyát viselt. Egy drapp kézi-
táskát is magával vitt, ami-
ben az iratai vannak. 

A rendőrség kéri, aki az 
eltűntről információval ren-
delkezik, jelentkezzen sze-
mélyesen a kapitányságon 
(Szeged, Párizsi körút 
16-22 . ) vagy te lefonon a 
107-es illetve a 477-577/15-
24-es számon. 

Kalevah 
• Munkatársunktól 

Kalevala-napi ünnepséget 
rendez az Evangélikus Kö-
zösségi Házban (Osztrovszki 
u. 5.) március 3-án, 18 órakor 
a Szegedi Finn Klub. Az est 
vendégelőadója Outi Hassi, 
Finnország budapesti nagy-
követségének titkára lesz. 
Ekkor adják át a Finnország 
függetlenségének 80. évfor-
dulója a lkalmából kifrt 
műfordítói pályázat díjait is. 


